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Protokollat 
over styrelsesmødet torsdag den 15. februar 2024 kl. 18.30 på Christian Paulsen-Skolen 
 
Til stede: Philipp Bohk, Svend Wippich, Nikolaj Stage Jensen, Ulla Virkkunen Andrees, Olaf Runz, 
Troels Kaysen, Moritz Butz, Björn-Ole Strichau, Andrea Heimrath, Paul Salwik, Lars Kofoed-Jensen, 
Søren Neess Priisholm, Petra Häder, Ilka Börner, Daniel Dürkop og generalkonsul Kim Andersen 
 
Deltaget virtuelt: Anne Hahn-Ruempler 
 
Afbud: Hauke Matthiessen 
 
Protokolfører: Sabine Oetzmann 
 
Dagsorden: 
1.     Fælles evaluering – fortsættelse af frivillig ordning 
2.     Samarbejde i mindretallet 
        a) Orientering fra mødet mellem SSF, SdU og Skoleforeningen den 24. januar 2024 
        b) Drøftelse af de forskellige forslag: Mindretalsambassadører, Arbejdsudvalg ”Hvem er vi?”  
3.     Godkendelse af protokol fra den åbne del af styrelsesmødet den 18. januar 2024 
4.     Godkendelse af dagsorden for fællesrådsmødet den 21. marts 2024 
        a) Skal Samarbejde i mindretallet indgå både regionalt og fælles? 
        b) Skal Digitalisering og mobile devices indgå både regionalt og fælles? 
5.     Indkomne spørgsmål 
6.     Meddelelser – herunder evt. nyt fra udvalg og det sydslesvigske forum 
7.     Eventuelt. 
 
Paul Salwik bød velkommen.  
 
Nikolaj Stage Jensen valgtes som ordstyrer.  
 
1. Fælles evaluering – fortsættelse af frivillig ordning 
(Dorte Larsen fra CfU deltog i dette punkt) 
Dorte Larsen henviste til det udsendte bilag og supplerede med, at Styrelsen i foråret 2023 havde 
bevilget dispensation pga. flere udfordringer. I mellemtiden er der blevet set på, hvordan skemaerne 
kan forbedres og samtidig gøre det nemmere for lærere og administrationen. Fire grupper arbejder 
med, hvilke tests der findes og hvilke der passer til os. Der testes pt. på mange forskellige skoler, men 
reviderede skemaer vil ikke være klar til at blive obligatorisk til efteråret. 
 
Ulla Virkkunen Andrees spurgte, hvilke skoler der tester. Hun kunne godt tænke sig at få en oversigt. 
 
Dorte Larsen svarede, at det bl.a. er hele Husum distrikt og Risum. 
 
Styrelsen besluttede enstemmigt, at den frivillige ordning kan fortsætte i henhold til den i bilaget 
opførte tidsplan og at der til Styrelsen skal sendes en oversigt over de skoler, der tester. 
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2. Samarbejde i mindretallet 
a) Orientering fra mødet mellem SSF, SdU og Skoleforeningen den 24. januar 2024 
b) Drøftelse af de forskellige forslag: Mindretalsambassadører, Arbejdsudvalg ”Hvem er vi?” 
Paul Salwik orienterede om, at mødet med SSF og SdU var en positiv oplevelse. Der fremkom mange 
ideer og der var enighed om at udnytte vores synergier bedre. Der var ikke enighed om, hvordan vi 
gør med ambassadører. Den 1.2.2024 var der indkaldt til formandsmøde og også det var et godt 
møde, hvor bl.a. også samarbejdet blev drøftet. 
 
Lars Kofoed henviste til, at Styrelsen som bilag har modtaget en notits fra mødet. 
 
Troels Kaysen supplerede med, at man var blevet enige om at nedsætte en arbejdsgruppe og 
henviste til, at Styrelsen har en arbejdsgruppe vedr. mindretalssamarbejde i forvejen og at dets 
repræsentanter burde indgå i en fælles arbejdsgruppe. 
Skoleforeningens repræsentanter i gruppen er: Andrea Heimrath, Olaf Runz, Paul Salwik, Nikolaj 
Stage Jensen og Troels Kaysen. 
 
Lars Kofoed sagde, at det på mødet blev kaldt et ”Hvem er vi?”-papir og Philipp Bohk havde den 
aften nævnt, at han er villig til at deltage i arbejdsgruppen. 
 
Jonas Noack, DR, spurgte, om der allerede er truffet en aftale med SdU ang. betreute Grundschule, 
når den nye forordning træder i kraft i januar 2026. 
 
Lars Kofoed svarede, at en første dialog har fundet sted. 
 
Nikola Stage Jensen spurgte, hvad der skal forstås under mindretalsambassadører. 
 
Lars Kofoed svarede, at SSF og SdU talte om at have en bestemt person i hver organisation, der skal 
sørge for, at informationer går videre til de relevante. Nogen mente, at de skulle have løn for det, 
men vi sagde, at det også kunne være samarbejdsrådene. Hvis vi lønner kunne det føre til, at de 
andre peger på vedkommende. 
 
Petra Häder mente, at en arbejdsgruppe må definere en slags ambassadør. Det skal ikke være oppe 
fra og ned. 
 
Lars Kofoed klargjorde, at ambassadører ikke har noget med arbejdsudvalget at gøre. Han foreslog 
også at aktivere Fællesrådet i et samarbejde. 
 
Paul Salwik mente, at det er den rigtige vej at gøre noget i fællesskab. 
 
Olaf Runz syntes, at der først skal aflares et mandat og herefter se på, hvem der vil være med. 
 
Philipp Bohk sagde, at han ikke vil deltage alligevel, da han mener, at der først skal åbnes for 
kommunikationen. 
 
Lars Kofoed sagde, at arbejdsudvalget ikke skal have et færdigt papir, men udgangspunktet er et 
oplæg for den brede debat. 
 
Svend Wippich mente, at vi skal væk fra de oplevelser vi har haft i fortiden. Der skal skabes succes på 
tværs, gode oplevelser og tænkes i resultater. 
 
Daniel Dürkop henviste til, at Fællesrådet inden sommerferien 2023 har givet mandat til at fremme 
samarbejdet. 
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Konklusion ang. a) 
Styrelsen tog orienteringen til efterretning. 
 
Konklusion ang. b) 
Ambassadører blev drøftet. 
 
Konklusion ang. arbejdsgruppen 
Styrelsen foreslår at arbejdsgruppen ”Mindretalssamarbejde” arbejder videre med forslaget i hh. til 
Fællesrådets mandat. 
 
3. Godkendelse af protokol fra den åbne del af styrelsesmødet den 18. januar 2024 
Styrelsen godkendte enstemmigt protokollen. 
 
4. Godkendelse af dagsorden for fællesrådsmødet den 21. marts 2024 
a) Skal Samarbejde i mindretallet indgå både regionalt og fælles? 
b) Skal Digitalisering og mobile devices indgå både regionalt og fælles? 
Jonas Noack, DR, spurgte, hvad der skal forstås under mobile devices. 
 
Lars Kofoed svarede, at Styrelsen dels vil have drøftet det og at ministeriet har spurgt, hvilken politik 
vi har. Lars Kofoed mener, at det er en god ide, at fællesrådsmedlemmerne drøfter de forskellige 
tiltag der er rundt omkring eller en politik, der hedder fx at aflevere telefonen, når man kommer og 
får tilbage, når man går hhv. mobilfrie zoner. 
 
Paul Salwik supplerede med, at vi vil spørge, om det skal være en politik for den enkelte skole eller 
hele Skoleforeningen. 
 
Søren Neess Priisholm sagde, at det også drøftes i skoleledernes faste digitaliseringsudvalg. Der er 
mange aspekter og temaer i det herunder vores devices, børnenes egen devices og kunstig 
intelligens. 
 
Nikolaj Stage Jensen bad om, at punktet ang. digitalisering og mobile devices (pkt. 8) uddybes mere i 
dagsorden. Desuden bad han om, at der sættes flere ord til punktet ”brugerbetaling for 
fritidsordninger” herunder den af Fællesrådet vedtagne principbeslutning for dagtilbudsområdet og 
nødvendigheden af en 2. behandling. 
 
Lars Kofoed svarede, at han er klar over, at der skal udarbejdes materiale til punkterne. 
 
Andrea Heimrath ville gerne have et yderligere punkt på dagsorden for både de regionale møder og 
for fællesrådsmødet omkring karaktergivning/evalueringsskemaer. På dagsorden for de regionale 
møder skal der tilføjes et link, hvor man kan finde materiale. 
 
Styrelsen godkendte herefter udkast til dagsorden for fællesrådsmødet og for de forudgående 
regionale møder og blev enige om, at mødested for fællesrådsmødet skal være Jes Kruse-Skolen. 
 
5. Indkomne spørgsmål 
Der var ingen spørgsmål. 
 
6. Meddelelser – herunder evt. nyt fra udvalg og det sydslesvigske forum 
Der var intet nyt fra udvalg og forum har ikke holdt møde siden det sidste styrelsesmøde. 
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7. Eventuelt 
Jonas Noack, DR, havde hørt, at Styrelsen har været på besøg i afdelingerne på CP og Driftsrådet var 
skuffet, at de ikke havde lagt vej forbi dem. 
Styrelsen tilkendegav, at de gerne vil besøge Driftsrådet en anden gang. 
 
Jonas Noack, DR, inviterede Styrelsen på vegne af Driftsrådet til et DR-møde inden næste 
styrelsesmøde den 14. marts for at drøfte et fremtidigt samarbejde. Tidsrummet vil være fra kl. 16.00 
– 17.00. 
Styrelsen tilkendegav, at de gerne vil deltage i et møde. 
 
Jonas Noack, DR, sagde, at hvis Styrelsen engang har noget på den lukkede del, som Driftsrådet kan 
bidrage til, er de parate til at deltage. 
 
 
Formanden sluttede mødet.  


